


P r o t o k o l l , fört v i d sammanträde för konsti tu-
ering av DE ANSTÄLLDAS CENTRALORGANISATION I 
SVERIGE" - Daco - å restaurant Rosenbad i 
Stockholm den 3 maj 1931« 

Närvarande voro följande ombud för 9 tjänstemannaföreningar, v i l k a anmält i n 
träde i centralorganisationen, nämligen: 

Förening: 

Svenska Bankmannaf öreningen 

Antal a k t i 
va medl. $1/12$50: 

• • . * I 4 . . 688 

Ombud: 

Svenska Järnvägarnas Kontors- 
personalförbund  2.068 

Svenska Maskinbefäl3förbundet .. 2.248 

Sveriges Arbetsledareförbund ... 7.6k7 

Sveriges Fartygsbefälsförening . 2.100 

Sveriges Grafiska Faktorsför 
bund lj.98 

Sveriges Radiotelegrafistför-
enlng . 228 

Sveriges Verkstäders Tjänste 
mannaförening •, 720 

Föreningen Svenska Livförsäk 
ringsinspektörer  125 

Summa medlemmar 20.522 

Ordinarie representanter: kamrer 
N i l s Halldau, ombudsman V.v. 
Zei p e l , kamrer C G . Hultgren, 
herr P. Andersson och herr (Ŝ jOv) 
Norén. Suppleanter: kamrer Rolf 
Sethman, kamrer G. L i l j e b e r g , 
herr Seth Molander, herr Robert 
Sundvik. 

Ordinarie representant: ombuds-
man Nils G. Olsson. Suppleanter: 
kontorsskrivare T. Ribbhagen, 
ombudsman Nils Björnsson, kon
torsbiträdet H. Holmström. 

Ordinarie representanter:direk-
tör Simon Åström, övermaskinist 
Herm. T e o r e l l , fartygs inspektör 
O.W.Andersson. Suppleant: över
maskinist Olof Malmström. 

Ordinarie representanter: om
budsman Ernst Ahlberg, verkmäs
tare E r i k Andrée, verkmästare 
F.A. Norling, linjemästare Ar
v i d Hultman, arbetschef K.W. 
Palmkvist, schaktmästare Gustaf 
Nordgren, förman Carl Ljung. 

Ordinarie representant: sjökap-
ten W. Arieman. Suppleanter: 
herr Gösta Larsson, sjökapten 
A.C. Andersson, herr Hj. Bååw. 

Ordinarie representant: faktor 
Carl Hörngren. SuppleaUt: fak
to r John W. Möller. 

Ordinarie representant: herr 
Thor Carlsson. 

Ordinarie representant: ingeniör 
Helge Rydberg. Suppleant: 
ingeniör Emil Svensson. 

Ordinarie representant: inspek
tör E. Zander. Suppleant: i n 
spektör F i l i p TilJLman. 

Vidare hade såsom särskilt Inbjudna infunnit s i g redaktör S i g f r i d Hansson, 
Svenska Journalistföreningen,samt apotekarna A. Welander och Hugo Ekelund, 
Sveriges Farmacevtförbund, v i l k a s föreningar medverkat i Daco- kommittén men 
ännu icke t a g i t ställning t i l l frågan om inträde 1 centralorganisationen, samt 
ingenjör C.Fr. Skjöld, som tidiga r e tillhört Daco- kommittén, i egenskap av re
presentant för Svenska Brukstjänstemannaföreningen. 
I a l l t voro sålunda 39 personer, representerande 12 tjänstemannasammans l u t 
ningar, närvarande. Därav voro endast ovannämnda 21 ordinarie representanter 
röstberättigade. 



Protokoll, fört v i d sammanträde för ko n s t i -
tuerlng av "DE ANSTÄLLDAS CENTRALORGANISATIO] 
I SVERIGE" - Daco - å restaurant Rosenbad 
i Stockholm den 3 maj 1931. - sida 2 -

i 1. 

Ombudsmannen Viktor von Z e i p e l , Svenska Bankmannaföreningen, hälsade 1 
egenskap av ordförande i den v i d sammanträde den 6 oktober 1929 t i l l 
satta s.k. Dacokommlttén de närvarande välkomna 1 e t t anförande, som 
in extenso återgives å närlagda b i l a g a nsr %,. 

5 2. 

T i l l ordförande v i d sammanträdet valdes enhälligt bankkamreraren Nils 
Halldau, Malmö, ordförande i Svenska Bankmannaföreningens c e n t r a l s t y r e l 
se, 

§ 3 . 

T i l l mötets sekreterare utsågs undertecknad, Rolf Sethman, kamrer i 
Svenska Bankmannaföreningen. 

§ k. 
T i l l justeringsmän a t t jämte ordföranden justera dagens protokoll utsa
gos verkmästaren E r i k Andrée, Sveriges Arbetsledareförbund, och direk
tören Simon Åström, Svenska Maskinbefälsförbundet. 

§ 5. 

Sedan Daco- kommitténs ordförande meddelat, a t t k a l l e l s e r t i l l detta 
sammanträde i enlighet med i kommitténs stadgeförslag angivna bestämmel
ser den 22 a p r i l d.å. utsänts t i l l av föreningarna anmälda representan
te r , beslöt mötet, a t t upprop av de närvarande skulle ske i samband med 
justering av röstlängden. 

§ 6. 

Den av Daco- kommitténs ordförande verkställda granskningen av organi
sationsrepresentanternas behörighet godkändes. 

§ 7. 

Därefter verkställde Daco- kommitténs ordförande upprop av de närvarande, 
varjämte röstlängden justerades. 

§ 8 . 

Då Daco- kommitténs i maj 1930 avgivna rapport, omfattande förslag t i l l 
stadgar för en centralorganisation för anställda i Sverige jämte moti
vering och kommentar — b i l a g a nsr3 , u t g i v i t s i tryck och tidigare 
tillställts samtliga organisationsrepresentanter, beslöt mötet, att den
na rapport icke skulle uppläsas. 

Rörande kommitténs verksamhet i övrigt avgav dess ordförande särskild 
rapport, som i n extenso återgives å närlagda b i l a g a n s r ^ . 

§ 9. 

Härefter beslöt mötet enhälligt b i l d a "DE ANSTÄLLDAS CENTRALORGANISATION 
I SVERIGE", förkortat "Daco", 

§ 10. 

Nästa fråga på föredragningslistan gällde antagande av stadgar. Det i 
Daco-kcmmitténs rapport framlagda stadgeförslaget jämte kommentar god
kändes med den ändringen, a t t stadgarnas paragraf 6, mom. 5»punkt 2, 
skulle erhålla följande lydelses "Sekretariatets övriga ledamöter och 
suppleanter åtnjuta arvoden, som fastställas av Representantskåpet." 

I anslutning härtill hemställde mötet, a t t det blivande sekretariatet 
skulle taga under övervägande lämpligheten av en ändring i stadgarnas 
paragraf 3> mom. 1, jämte motsvarande del av kommentaren, i syfte a t t 
lägga det d e f i n i t i v a beslutet rörande uteslutning av förening, som hand-
Jar i s t r i d mot centralorganisationens program e l l e r icke följer dess 
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P r o t o k o l l , fört v i d sammanträde för konstitue-
ring av "DE ANSTÄLLDAS CENTRALORGANISATION I 
SVERIGE" - Daco - å restaurant Rosenbad i 
Stockholm den 3 maj 1921. - sida 3 -

stadgebestämmelser, i Re pre sentant skåpets hand, dock med bemyndigande för 
Sekretariatet a t t från medlemskap t i l l s vidare avstänga sådan förening, 
samt event, framlägga förelag./g-
Desaa beslut föreglngos av en kort diskussion, vars huvuddrag återgivas 
å närlagda bilaga n:r 5~. 

§ 11. 

Härpå behandlades kommitténs budgetsförslag, v i l k e t , t i l l ledning för Se
kretariatet ,antogs såsom förslagsstat för kalenderåret 1951» Dock skulle 
beträffande u t g i f t e r n a för sekretariatet i anledning av beslutad lydelse 
av stadgarnas paragraf 6, mom. 5 / P o s " t e G { "Sekretariatets ordinarie leda
möter / 5 s t . , vardera kr. ^OOi- / k r . 2 .500:-" i kostnadsberäkningen 
ändras t i l l ; "Sekretariatets ledamöter och suppleanter k r . 2 # 500s~", och 
skulle detta belopp på sätt, som Sekretariatet fann skäligt, fördelas mel
lan dess ordinarie ledamöter och suppleanter.— feXa^eu wré.— 

Då ungefär en tredjedel av året redan gått t i l l ända, beräknades u t g i f t e r 
nas totalsumma för 1931 komma a t t uppgå t i l l i runt t a l k r . 15«000:-. 

§ 12. 

Medlemsavgiften t i l l Daco för innevarande år fastställdes a t t utgå med 
sjuttiofem öre / kr . 0:75 / varje per 31 december sistförflutet år 
ansluten förening tillhörande a k t i v medlem, a t t e n l i g t stadgamas bestäm
melser erläggas halvårsvis. 

Besluten rörande budgetsförslaget och medlemsavgiften föreglngos av en 
kort diskussion, vars huvuddrag återgivas å närlagda bilaga n:r j^-

i 13. 

T i l l ordinarie ledamot av Sekretariatet och t i l l ordförande valdes enhäl
l i g t ombudsmannen Viktor von Z e i p e l , Svenska BankmannafÖreningen. 

Herr von Zeipel framförde omedelbart därefter e t t tack för det stora för
troende, som härigenom visats honom, och framhöll, a t t han vore väl med
veten om de svårigheter, som skulle möta under det kommande arbetet. Det 
gällde j u emellertid här uppgifter av omfattande samhällelig betydelse, 
v i l k a fordrade en in s a t s . Talaren ansåg s i g icke böra tveka a t t åtaga s i g 
uppdraget, då han vore förvissad om a t t få utmärkta medhjälpare v i d s i n 
sida och a t t det med^stöd av medlemmarnas förtroende skulle b l i v a möjligt 
at t genom centralorganisationen på e t t mera e f f e k t i v t sätt tillgodose 
de anställdas intressen. Han hoppades också på välvilligt överseende från 
medlemmarnas sida beträffande de fåter och misstag, som kunde förekomma, 
och med v i l k a man måste räkna. Den nyvalde ordföranden förklarade s i g e-
m e l l e r t i d skola gå t i l l arbetet i den bestämda föresatsen a t t göra det 
a l l r a bästa. 

§ 14. 

T i l l övriga ordinarie ledamöter av Sekretariatet utsagos ombudsmannen 
Ernst Ahlberg, Sveriges Arbetsledareförbund, ombudsmannen Nils G. Olsson, 
Svenska Järnvägarnas Kontorspersonalförbund, kaptenen N.P. Larsson, Sve
riges Fartygsbefälsförening, och ingenjören Helge Rydberg, Sveriges Verk
städers Tjänstemannaförening. 

§ 15. 

T i l l förste suppleant i Sekretariatet utsågs direktören Simon Åström, 
Svenska Maskinbefälsförbundet. 

§ 16. 

T i l l andre suppleant i Sekretariatet utsågs faktorn Carl Hörngren, S v e r i 
ges Grafiska Faktorsförbund. 

S 17. 

T i l l tredje suppleant i Sekretariatet utsågs herr Thor Carlsson, S v e r i 
ges Radiotelegrafistförening. 



ål2 

Hälsningstal av ombudsman V.v.Zeipel v i d bildandet av 

De Anställdas Centralorganisation i Sverige. 

Herrar representanter för organisationer av anställda 
i Sverige; 

r Vi gå i dag att r e a l i s e r a ett Önskemål, som mer och mer 

framstått som en nödvändighet, nämligen att ge en form av fasthet 

och fortbestånd åt det samarbete mellan tjänstemannaorganisationer, 

som sedan f l e r a år t i l l b a k a sporadiskt ägt rum. När v i göra detta, 

så sker det först efter långt besinnande och vid en tidpunkt, då 

denna organisationstanke kommit t i l l f u l l mognad. Detta är också 

ganska n a t u r l i g t , då det gällt att taga stegen framåt i ett sådant 

tempo, a t t man har föreningarnas stora medlemsskaror med sig . Vad 

som skett, sedan i n i t i a t i v e t t i l l denna centralorganisation blev 

utåt synligt för l£ år sedan, utesluter emellertid varje r i s k i 

detta avseende. Snarare torde många även bland våra medlemmar 

numera säga sig, a t t det egentligen är förvånande, a t t våra före

ningar ansett s i g ha råd att avvara en sådan centralorganisation 

så länge, ty redan under detta tilländalupna stadium av t i l l b l i 

velse har centralorganisationen spelat en framträdande r o l l . Den 

har med en e f f e k t i v i t e t , som ingen enskild organisation kunnat 

göra det, påkallat den allmänna opinionens intresse for tjänste

mannafrågorna. Den har förmått statsmakterna a tt taga en hänsyn 

t i l l oss och de intressen v i representera, som a l d r i g förut har 

kunnat förväntas. Den har s l u t l i g e n kommit hoppet a t t spira hos 

tusentals tjänstemän, a t t åtgärder nu omsider skola kunna vidtagas, 

som medföra en förbättring i deras livsföring. Härav framgår, a t t 

det är med stora förväntningar, som denna organisation kommer t i l l . 

Men härav böra v i icke förledas t i l l förhävelse e l l e r att börja 

vår verksamhet med större apparat, än som betingas av stundens 

behov. Det må sedan ankomma på utvecklingen att avgöra, huruvida 

och i vad mån utvidgning s k a l l ske. Beträffande förväntningarna 

b l i r det de ledandes sak att göra s i t t bästa for a t t de icke svikas. 



Hälsningstal av ombudsman V.v.Zeipel v i d bildandet av De Anställdas 
Centralorganisation i Sverige. Sida I I .  

I första rummet är det härför nödvändigt a t t söka samla de stora 

skarorna av industrins och handelns anställda inom organisationer 

av den typ, som de här närvarande representera. Vidare a t t oåkalla 

beaktande av tjänstemannaintressena v i d de lagstiftningsåtgärder, 

som förestå inom skilda områden. 

Daeo-kommittén har nöjt s i g med att utom stadgeförslag 

framlägga några kortfattade dokument t i l l detta konstituerande 

sammanträde, då den hyser den meningen, a tt organisationen bör 

naturenligt växa fram och dess förvaltning anpassas efter fram

deles uppkommande behov. 

Med dessa ord ber jag å kommitténs vägnar a t t få hälsa 

Eder, herrar representanter, välkomna t i l l detta konstituerande 

sammanträde.' 




